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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan változott az elmúlt években a rehabilitációs 
ellátásban és rokkantsági ellátásban részesülők száma?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Egy  rehabilitációs  ellátásban  részülő  állampolgár  jelzése  alapján  értesültem  arról  miszerint
Békéscsabán a  komplex minősítést  végző szakértői  bizottság  orvosszakértője  azt  mondta,  hogy
kvóta  alapján  dolgoznak.  Tehát  meg  van  adva,  hogy  mennyi  embert  kell  visszaminősíteni
rokkantsági ellátásból, illetve magasabb kategóriából alacsonyabba. Ha ezt a kvótát teljesítik akkor
jutalmat kapnak.

Bízom benne, hogy mindez egy „városi legenda” és nem egy előre meghozott kvóta szerint szórják
ki a megváltozott munkaképességű személyeket az egyes ellátástípusokból, mégis fel kell tennem
erre vonatkozóan néhány kérdést:

Kaptak-e/kapnak-e a szakértői bizottságok bármilyen utasítást a felülvizsgálatokkal vagy a
visszaminősítésekkel kapcsolatban? 

Van-e  bármilyen  előírás,  „kvóta”  arra  vonatkozóan,  hogy  egyes  kategóriában  mennyien
lehetnek egyes megyékben, vagy országosan? 

Kapnak-e bármilyen módon és okból jutalmat a szakértői bizottságok tagjai? 

Tekintettel arra, hogy semmilyen állományi adat nem áll rendelkezésre, ezért még a számok alapján
sem lehet e híresztelést  ellenőrizni.  Sajnos az utóbbi években egyre nehezebb részletes  (évekre
visszamenőleges, megyénként is összehasonlítható) statisztikai adatot találni, akár nyugdíjakról van
szó, akár nyugdíjszerű ellátásokról. A KSH Szociális Statisztikai Évkönyv legutóbbi kiadványa is
csak összesített  adatokat  tartalmaz,  nem mutatja  be a  megváltozott  munkaképességű személyek
ellátásait típusonként, kategóriánként. Annyit tudni, hogy országosan 2019. januárjában 28 128 fő



részesült  rehabilitációs ellátásban, átlagosan 47 292 forintot kaptak. Ugyanekkor  korhatár alatti
rokkantsági  ellátásban 228 929 fő részesült,  átlagosan 75 096 forintot  kaptak.  Korhatárt  felett
rokkantsági  ellátásban,  tehát  azok,  aki  már  betöltötték  a  rájuk  irányadó  nyugdíjkorhatárt,  ám
mégsem váltak öregségi nyugdíjra jogosulttá,  55 713 fő részesült,  ők átlagosan 87 810 forintot
kaptak.

Mindezek miatt kérdezem:

Mennyien részesültek 2012 óta az egyes években és megyékben rehabilitációs ellátásban és
rokkantsági ellátásban az egyes kategóriák szerint? 

Hogyan változott ezen ellátások átlagos összege az elmúlt években az egyes megyékben? 

Mennyi jogosultat érintett a felülvizsgálatok alapján az átminősítés az egyes években? Ebből
mennyi volt „visszaminősítés”? 

Várom válaszát!

Budapest, 2020. december 11.

Dr. Harangozó Tamás

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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